
Pedagógiai értékelés 

 

A projekt egyik alapvető célja az volt, hogy megmutassa a diákoknak, miért érdemes 

megtanulni spanyolul. Ezt az üzenetet konkrét tapasztalatokon és élményeken keresztül 

próbáltuk átadni, ugyanis szerintem így sokkal maradandóbb. A projekt keretében új 

lehetőségeket akartunk biztosítani a tanulóknak arra, hogy a tanulási folyamatuk gyorsabb és 

átfogóbb legyen. Testközelből meg akartuk ismertetni velük a hispán világ kulturális életének 

egy szeletét és kapcsolatot akartuk létrehozni spanyolnyelvű intézményekkel (Cervantes 

Intézet, Spanyol Nagykövetség) és spanyol emberekkel. 

Véleményem szerint a projekt elérte a célját, a jelek szerint a tanulók jól érezték magukat és 

aktívan részt vettek a programokban.  A Cervantes Intézetben az igazgatónő, Rosa Sánchez-

Cascado Nogales fogadott minket, aki előbb bemutatta az intézetet, a tanfolyamokat, ezután 

pedig kollégái segítségével csoportos feladatokat adott a diákoknak. A könyvtárban egy 

argentin könyvtáros foglalkozott a tanulókkal, akik nyelvi-kulturális játékokkal bővítették a 

tudásukat a spanyol nyelvű kultúráról. A diákok együttműködőek voltak, tudtak csapatban 

dolgozni, tetszett nekik a helyszín és a fogadtatás is. Fejlesztették a csapatszellemet, és új 

pozitív tapasztalatok érték őket.  

Ezt követően a Spanyol Nagykövetségen fogadott minket az egyik asszisztens és a kulturális 

attasé, akik motivációikról és a terveikről kérdezték a diákokat. Eközben ötleteket adtak arra, 

hogy mit lehet kezdeni később a spanyol nyelvvel, hogyan lehet azt felhasználni, milyen 

munka- és karrierlehetőségek vannak, és egyáltalán miért érdemes elmélyülni a spanyol 

nyelvben és a kultúrában. Pedagógiai szempontból ez azért volt nagyon előnyös, mert a 

diákok első kézből hallottak hiteles információt ezekről a témákról. Továbbá kitűzőt és 

édességet kaptak emlékül a Nagykövetségtől. 

A következő program a Zeneakadémián volt, ahol egy ottani hallgató, egy spanyol zongorista 

körbevezette az épületben a diákokat, miközben elbeszélgetett velük. A látogatás célja 

egyrészt a kultúrák közötti kommunikáció fejlesztése, illetve a spanyol kultúra iránti 

érdeklődés fokozása volt, egy konkrét személyen keresztül. Emellett a program pozitív 

hozadéka volt, hogy a tanulók megismerhették Magyarország egyik legjelentősebb kulturális 

intézményét, beülhették egy zenekari próbára és egy zongoraórára is. Így jobban 

megismerhették saját kultúrájuk egy fontos részletét, megtanulták azt értékelni, és 

meggyőződésem, hogy ezáltal más kultúra értékeire is fogékonyabbak lesznek.  



Végül a Magyar Természettudományi Múzeumba látogattunk el, ahol többek között latin-

amerikai múmiákat néztük meg egy kiállítás keretében. Ez azért is volt hasznos, mert több 

ezer éves történelmi „tárgyakat” láthatták a tanulók, akiknek ennek kapcsán történelmi 

előadást tartottunk az adott korszakról. Az élményen túl itt konkrét ismereteket is átadtunk és 

így fejlesztettük a diákok tudását.  

A második napon a Vetési Gimnáziumban megnéztük a „Magyarok a Barçáért” című 

dokumentumfilmet. Ez a film azért fontos, mert a spanyol és a magyar kultúra közötti 

kapcsolat egyik fontos és látványos példáját prezentálta. A visszajelzések alapján a film 

nagyon tetszett mindenkinek. Zárásképpen a diákok egymás előtt bemutatták saját 

prezentációikat arról, hogy miért fontos nekik a spanyol. Volt, aki a spanyol gasztronómiát, 

más a focit, a popzenét és a nagyvárosokat választotta témául.  

 

 

Jegyzőkönyv 

 

A mai napon, szerdán, 2015. április 15. a diákokkal értékeltük a projektnapokat. Az 

összejövetel elején tájékoztattuk a tanulókat a teendőkről, hogy a weblapon személyenként 

értékeljék a munkát. A továbbiakban kértük, hogy spanyol nyelven féloldalnyi összefoglalót 

készítsenek háromfős csoportokban a részletes véleményükkel kiegészítve.  

A véleményeket elektronikus formában küldik el a tanulók a mi e-mail címünkre.  

Ezt követően az értékelés további részében a tanulók személyesen elmondták a véleményüket 

a projektmunkáról.  

 

Az alábbi vélemények hangoztak el: 

 

-  „Fantasztikusak voltak a programok!” 

- A Nagykövetségen a kulturális attasé nagyon kedves és nyitott volt. 

- A Természettudományi Múzeum tetszett a legjobban. 

- A Zeneakadémiai program nagyon tetszett az anyanyelvi diákokkal való találkozás miatt és 

az épület gyönyörű volt. 

- „A film, nem a foci miatt, hanem a témája miatt tetszett.” 

- A Cervantes Intézetben a fogadtatás nagyon tetszett, és a bikákról szóló kiállítás úgy szintén 

élmény volt.  



Összegzés 

 

Összességében a spanyol projektnapok azért voltak hasznosak, mert a tanulók kézzelfogható 

tapasztalatokat szereztek a spanyol kultúráról, személyes kapcsolatokat építhettek ki, új 

impulzusok érték őket, miközben maguk is aktívak voltak, hiszen kommunikálniuk kellett és 

sokszor csoportként kellett működniük. Mindez segítette azt a célkitűzést, hogy még 

szorosabb legyen a kapcsolatuk a spanyol nyelvvel és kultúrával, és még jobban 

érdeklődjenek iránta.                

 

 

 

Veszprém, 2015. április 15. 

 

 Szilágyi Chebi María Elena  


